

## ПРОТОКОЛ

совещания у проректора по учебной работе Российского государственного гуманитарного университета с участием представителя Еврейской теологической семинарии профессора Фишмана д. о со-стоянии работы по специализации "Историк-архивист (специалист по еврейским языкам, культуре, текстам и архивам)" от 14.01.92.

Присутствовали: профессор Басовская Н.И., профессор Пивовар Е.И., доцент Альтман И.А., начальник учебного отдела Тюрюмина И.В., профессор Фишман д.

Совещание констатирует:

- в РГГУ создан учебно-научный Центр архивных исследований;
  - директором Центра назначен профессор Старостин Е.В., кура-тором работы Центра является проректор по учебной работе проф. Ба-совская Н.И.;
  - для работы Центра в университете выделено помещение, обеспе-чены условия работы и быта преподавателям специализации;
  - в библиотеку Университета приняты книги по иудаике, начата их каталогизация;
  - научная работа Центра по составлению путеводителя "Архивные фонды и коллекции по истории евреев дореволюционной России и в СССР" является частью научных исследований Университета;
  - проделана работа по размещению заказов на составление путеводителя, получены ответы с предложениями о сотрудничестве от 30 архивов;
- достигнуты соглашения о подготовке путеводителя с руково-дством архивных служб Украины и Белоруссии;
- проведен прием студентов на обучение по специализации; в настояще время число обучающихся составляет 25 человек.

Предложения совещания:

1. Сформировать научный совет по экспертизе проводимых исследований из представителей Университета, ТСА, ИВО, российских архивов.
2. Организовать выпуск бюллетеня Центра архивных исследований при РГГУ с привлечением спонсоров в целях своевременного информирования специалистов в результатах исследований.

Проректор РГГУ профессор  
Басовская Н.И.

Профессор Еврейской Теологи-  
ческой семинарии Америки  
Фишман д.

Protocol of a Meeting in the office of Vice-Rector for Study of the Russian State Humanities University, with the Participation of the Representative of the Jewish Theological Seminary, Professor D. E. Fishman, Concerning the Work of the Specialization "Historian-Archivist (Specialist in Jewish Languages, Culture, Texts and Archives)", held on Jan. 14, 1992.

Present: Professor N.I. Basovskaya, Professor Y. Y. Pivoval, Docent I.A. Altman, Chief of Study Division I.V. Tiurumin, Professor D. Fishman

The meeting states:

-- RSHU has established the Center for Archival Research.

-- Professor E. V. Starostin has been appointed director of the center; the curator of the center's work is Vice-Rector for study, Professor N.I. Basovskaya.

-- Office space has been provided by the University for the center's work; and instructors of the specialization have been given suitable working- and living-conditions.

-- The university library has acquired the books in Judaica, and their cataloguing has begun.

-- The center's scholarly work in compiling the "Guide to Archival Collections on the History of the Jews in Pre-Revolutionary Russia and the USSR" constitutes part of the university's scholarly research.

-- Orders have been placed for the compilation of the "Guide"; answers proposing cooperation have been received from 30 archives.

-- Agreements have been reached concerning the preparation of the "Guide" with the leadership of the archival services of Ukraine and Belorussia.

-- Students have been admitted for study in the specialization. At the current time the number of those studying constitutes 25 persons.

The meeting proposes:

1. To form an academic council with expertise in the area of the research undertaken, consisting of representatives of RSHU, JTS, YIVO, and Russian archives.

2. To organize the publication of a periodical bulletin of the Center of Archival Research at RSHU, through the attraction of sponsors, in order to inform specialists of the results of its research in a timely manner.

Vice-Rector of RSHU, Professor N. I. Basovskaya  
Professor of JTS, D. Fishman